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Til 
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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 407 af 3. oktober 2008. 

(Alm. del). 

 

 

 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Jesper Petersen (SF)  
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 /Tina R. Olsen 

 

 

j.nr. 08-145623 

Dato : 7. november 2008 

 



Spørgsmål 407: 

"Med henvisning til artiklen ”Mange udenlandske lastbiler taget i razzia” den 2. 

oktober 2008 fra DR SYD, jf. www.dr.dk, bedes ministeren oplyse, om den store 

fangst ved razziaen vedrørende vejbenyttelsesafgift fra udenlandske lastbiler i 

Sønderjylland giver anledning til overvejelser om ændringer i proceduren og 

kontrollen af betaling af vejbenyttelsesafgift for udenlandske lastbiler?" 

 

Svar: 

Som nævnt i mit foreløbige svar på spørgsmålet ville jeg vende tilbage med et 

endeligt svar, når en udtalelse til brug for besvarelsen af spørgsmålet var modta-

get fra Justitsministeriet, idet kontrollen med betaling af vejbenyttelsesafgift fo-

retages af politiet som led i den almindelige færdselskontrol.  

 

Justitsministeriet har indhentet en udtalelse fra Rigspolitiet, der har oplyst føl-

gende: 

 

”I forbindelse med politiets målrettede tungvognskontroller i 2005, 2006 og 2007 

blev der kontrolleret henholdsvis 14.452, 14.418 og 14.400 køretøjer. I 2008 er 

der indtil den 13. oktober kontrolleret 11.575 køretøjer i målrettede tungvogns-

kontroller. Politiet foretager generelt kontrol af udenlandske lastbilers betaling af 

vejbenyttelsesafgift i forbindelse med målrettede kontroller af tunge køretøjer, og 

det er fortsat politiets målsætning i forbindelse med tungvognskontroller af af-

giftspligtige udenlandske køretøjer, at der altid kontrolleres for vejbenyttelsesaf-

gift.” 

 

Justitsministeriet kan henholde sig til Rigspolitiets udtalelse og finder således 

ikke grundlag for at foretage ændringer på området. 


